
ZÁPIS Z KOMISE KULTURY A ZAHRANIČNÍ SPOLUPRÁCE 

Číslo jednání:    3/2024 

Datum jednání:  15.5.2024 

Předseda:      MgA. J. Weberschinke 

Členové:  P. Ciboch,  BcA. J. Philipp,  R. Beránková, DiS.,  

    Mgr. P. Růžička, DiS. MBA 

Na vědomí:     Mgr. L. Stýblo 

Omluveni:     D. Fiala 

Nepřítomen:     / 

Zapisovatel:     J. Keilová 

 

bod č. 1 – Přivítání členů komise, ověření usnášeníschopnosti a krátká informace o  

umístění výtvarného díla v prostorách schodiště nové tělocvičny. V této souvislosti 

byli osloveni studenti AVU, pan předseda Weberschinke předložil jednotlivé návrhy 

členům komise k nahlédnutí. 

        

bod č. 2 - Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu MČ Praha 20 –  

                 Rokytka, počernický dětský sbor, z.s. 

Členové komise se v diskusi vyjádřili k přeložené žádosti, shledali, že projekt nabízí   

volnočasovou, uměleckou i vzdělávací činnost dětem od 3 let do 18 let, jedná se o 

projekt již tradiční, postrádali ale dostatečné zpracování žádosti. Pan Philipp zmínil, 

že pokud organizace žádá o poskytnutí veřejných prostředků, měla by dodat takové 

informace, aby bylo jasné na co budou jednotlivé položky určeny, žádost by měla být 

lépe připravena. 

Zdůvodnění: Projekt je v Horních Počernicích již tradiční a městskou část 

reprezentuje na četných vystoupeních, soutěžních pódiích v Praze i okolí, žádost by 

měla být lépe zpracována. 

Návrh usnesení: Komise KKZS doporučuje RMČ Praha 20 schválení dotace Rokytka, 

z.s. v plné výši za podmínky, že žadatel dodá detailně rozpoložkovaný rozpočet. 

 

- Hlasování: pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

bod č. 3 - Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu MČ Praha 20 –  

                 Mumraj, z.s. – akce pro rodiny s dětmi 

Po diskusi k předložené žádosti  jejíž projekt nabízí kulturní vyžití rodin i široké 

veřejnosti členové komise konstatovali, že žádost o poskytnutí    dotace je velmi 

dobře zpracovaná a splňuje všechny požadované podmínky. 

Zdůvodnění: Žádost je dobře zpracována, organizace cílí na rodiny s dětmi v pestrých 

společných aktivitách, které jsou určeny široké veřejnosti a poskytují možnosti 

aktivního trávení volného času pro celou rodinu.  

Návrh usnesení: Komise KKZS doporučuje RMČ Praha 20 schválení dotace Mumraj, 

z.s. v plné výši. 

 

- Hlasování: pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

 



bod č. 4 - Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu MČ Praha 20 – 

     Junák – česný skaut, středisko Oheň Horní Počernice, z.s. 

Členové KKZS se vyjádřili k předložené žádosti o dotaci, pan předseda upozornil, že 

žádost je ve své podstatě  formálně velmi podobná žádosti z předchozího roku a 

doporučuje žadateli jednotlivé akce podrobněji popsat a přiblížit. 

Zdůvodnění: organizace pořádá během roku v Horních Počernicích řadu akcí které jsou 

zaměřeny na podporu rozvoje mladých lidí. Činnost Junáka je zaměřena na sportovní, 

vzdělávací, výchovné, kulturní i další volnočasové akce, kterými zvyšuje občanskou 

aktivitu městské části.   

Návrh usnesení: Komise KKZS doporučuje RMČ Praha 20 schválení žádosti o dotaci -  

Junák – český skaut, z.s. v plné výši a vyzývá žadatele k dodání detailního popisu 

projektu. 

- Hlasování: pro – 4, proti – 0, zdržel se – 1 

 

bod č. 5 - Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu MČ Praha 20 –  

                 SHM Klub Praha – Počernice, z.s. – V Počernicích není nuda 

Členové KKZS prodiskutovali podanou žádost s tím, že pro příští období navrhují ke 

zvážení, zda tato žádost nepatří k jednání v komisi, která projednává spolkovou 

činnost. Žádost je zpracována přehledně, podrobně a srozumitelně. 

Zdůvodnění: Projekt rozšiřuje nabídku volnočasových aktivit v městské části, zapojuje 

do aktivní činnosti mladé dobrovolníky, rodiny s dětmi, podporuje mezigenerační 

setkávání občanů Horních Počernic. 

Návrh usnesení: Komise KKZS doporučuje Radě MČ Praha 20 schválení žádosti o 

dotaci – SHM – Klub Praha  - Počernice, z.s. v plné výši 

 Hlasování: pro – 4, proti – 0, zdržel se – 1 

 

bod č. 6 - Projednání žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu MČ Praha 20 –  

                 Římskokatolická farnost u kostela sv. Ludmily Praha – Chvaly – Hudební festival 

V diskusi se členové KKZS shodli na tom, že 11. ročník této akce je vítán a požadovaná 

částka je v adekvátní výši, nicméně jednotlivé položky je třeba specifikovat zvlášť, je 

třeba žádost doplnit o přesné rozepsání finančních prostředků na jednotlivé akce, které 

se v počtu čtyř koncertů uskuteční  v období od 13.9.2024 do 4.10.2024. 

Zdůvodnění: Jedná se o již tradiční akci, letos jde o 11. ročník v městské části Praha 20, 

který nabízí interprety profesionály evropské kvality a pro občany Horních Počernic 

příjemné a dostupné koncerty mimořádné úrovně. 

Návrh usnesení: Komise KKZS doporučuje RMČ Praha 20 schválení dotace pro 

Římskokatolickou farnost u kostela sv. Ludmily Praha-Chvaly – Hudební festival u sv. 

Ludmily v Praze na Chvalech v plné výši za podmínky, že žadatel dodá detailně 

rozpoložkovaný rozpočet. 

Hlasování: pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

bod č. 7 – Projednání připomínek a návrhů k novým dotačním zásadám 

ad I. Úvodní ustanovení 

bod 1) spolková činnost je zahrnuta v grantových žádostech (formulářích) pod činnost "jiné", 
navrhujeme ji tedy v tomto úvodním ustanovení ideálně v první větě vůbec nezmiňovat, aby 
to nebylo matoucí. Je totiž blíže specifikováno v bodě 10 d) tohoto oddílu. 
 



ad. II. Dotace 

bod 9) Dotaci nelze použít na 

bod L) 

S principem nedotování pořízení DHM se samozřejmě ztotožňujeme, nejedná se o dotaci 

investiční. formulace však nereflektuje již 3 roky starou změnu, kdy došlo ke zvýšení hranice 

pro zařazení do DHM z 40 000,- na 80 000,- Kč. Doporučujeme tuto změnu reflektovat. 

Žadatelům se může zejména kvůli všeobecnému růstu cenové hladiny stát, že v rámci 

dotovaného projektu pořídí majetek ve vyšší hodnotě než 40 000,-. Zároveň KKZS minimálně 

doporučuje změnu formulace, protože majetek v hodnotě 40 000,- mezi DHM obecně již 

nepatří.  

 

bod 10) Dotace se poskytne zejména na tyto podporované aktivity 

a) Oblast kultury 

KKZS doporučuje zařadit mezi podporované aktivity „zpřístupnění kultury občanům Prahy 

20“. Považujeme za správné podporovat dostupnost kultury napříč společenskými a 

sociálními vrstvami. Do této oblasti podpory mohou spadat dětské domy, nízkoprahové 

spolky či spolky, které se podílejí na práci s mládeží a jejichž členové/klienti by na kulturní 

službu jinak nedosáhli. Kultura je nástrojem rozvoje člověka a rádi bychom to zohlednili i 

v podporovaných aktivitách.  

Zároveň se KKZS domnívá, že určit preferované oblasti podpory by mělo být gescí radního 

pro konkrétní oblast, stejně tak by měla být umožněno preferované oblasti podpory měnit 

(dle konkrétní situace MČ) 

 

ad. III. Náležitosti žádosti o dotaci 

body 1) až 4) navrhujeme zakomponovat do následujícího oddílu IV. Obsahově spíše spadají 

do následující oblasti.  

 

Komise zároveň navrhuje prohození oddílů III. a IV. kvůli logičtější návaznosti (žadatel se 

nejprve informuje o náležitostech a až poté řeší podání). 

 

ad. IV. Podání žádosti o dotaci 

bod 6) Rozumíme-li tomu správně, věta o zveřejnění výsledků řízení nemá informační rozměr 

pro žadatele, ale je informací pro širokou veřejnost o tom, kdo se v kalendářním roce 

dotačního řízení a s jakým výsledkem zúčastnil. Je tedy trochu matoucí. Asi by tedy bylo 

vhodné větu v pravidlech přeformulovat/vypustit nebo vložit jinam, aby bylo zřejmé, že to 

není informace pro žadatele, tedy že si žadatelé budou muset počkat na výsledek řízení až do 

konce kalendářního roku, což neodpovídá realitě.  

Bod 3) Jeden termín podání. To považujeme za minimálně naši oblast komplikované. KKZS 

navrhuje přidat ještě jeden podzimní termín podání (konec srpna či začátek září), který 

umožní podat žádost i projektům, se kterými žadatel přijde až po uzávěrce. Kultura je živou 

oblastí a pouze jeden termín považujeme z pohledu zejména jednorázových akcí (plesy etc.) 

za příliš svazující. Pro podporu celoroční činnosti subjektů však považujeme za rozumné 

zachovat „jarní“ termín jako povinný.  

 



 

 

ad. V Průběh řízení o dotaci 

bod 5) 

Navržený postup k zachování dodržení výše rozpočtu považujeme za nepřiměřeně přísný. 

Zejména při využití vícezdrojového financování (v čemž žadatele podporujeme) může velmi 

jednodušše nastat situace, ve které se celkové náklady projektu vychýlí o více než zmíněných 

10%. Komise vyzívá k revizi tohoto bodu. Zejména v naší oblasti to může ohrozit 

realizovatelnost projektu a přináší další zbytečnou zátěž pro žadatele. Doporučujeme 

v oblasti dodržení výše rozpočtu alespoň 80 % a s tím související odchylku 20%. 

Bod 8)  

d) Přesun mezi nákladovými položkami v rámci jednoho typu nákladu doporučujeme 

vyjmout z ohlašovací povinnosti. Příliš velká zátěž pro kontrolní mechanismus (úředníky 

ÚMČ) a také pro žadatele.  

 

Jiné 

1) V celém dokumentu mi chybí informace týkající se případných změn v identifikaci 
žadatele či změně v realizaci projektu během kalendářního roku, ve kterém žádá o 
dotaci. Např. takto: 

Žadatel/příjemce dotace je povinen písemně nejpozději do 14 dnů oznámit OSVŠ MČ Praha 
20 změny údajů týkajících se jeho identifikace nebo realizace podpořeného projektu. 
 

2) IV. bod 6: Výsledky řízení o …. (v závorce chybně uvedeno „pocemice.cz“) 
3) IV. bod 7: Stejná chyba v e-mailových adresách pí. Vedralové a Ptáčkové.  
4) IX. bod 3: Stejná chyba v e-mailové adrese pí. Prokupkové. 
5) X. bod 6: Stejná chyba v odkazu na zásady zpracování os. údajů. 

 

 

 

 

 

 

Příští jednání KKZS se uskuteční po prázdninách, členové KKZS budou včas informováni.  

 

 

 

 

          MgA. Jiří Weberschinke, v.r. 

   předseda komise kultury a zahraniční spolupráce 


